
Verslag Wijkraad vergadering 31 januari 2024 

1. Opening door de voorzitter 

Op 21 december 2023 heeft de gemeenteraad van Haarlem de wijkraden 
opgeheven. Ze hebben besloten dat de wijkraden een wijkplatform gaan worden.  
De wijkraad is nu demissionair totdat het wijkplatform is opgericht.  

Niemand heeft bezwaar dat zijn of haar naam in het verslag genoemd wordt.  

Daarna volgt er een voorstelrondje.  

2.Mededelingen 

Mededelingen wijkraadsvergadering 31 januari 2024

• - De website www.wijkraadbinnenstadhaarlem.nl is vernieuwd. De nieuwe 
website is overzichtelijker en de zoekfunctie is verbeterd. We plaatsen 
regelmatig nieuwe berichten, dus het is de moeite waard om af en toe te 
kijken.

• - In het kader van de Herinrichting Nieuwe Groenmarkt is op donderdag 30 
november een eerste bijeenkomst geweest met buurtbewoners, gebruikers en 
gemeente. Bewoners bepalen binnen de kaders vd gemeente hoe / wat de 
herinrichting gaat worden. Zie https://www.nieuwe-groenmarkt-haarlem.nl/

• - De opvang van daklozen en Oekrainers in Joops hotel wordt voortgezet met 
iets andere doelgroepen. Ook komt Rasom over vanuit het voormalige V&D-
pand. Stand van zaken: vanuit de wijk komen geen signalen van overlast. De 
wijkraad heeft aangegeven dat de ingangen en de toekomstige Rasom er 
armoedig uitzien en een opknap kunnen gebruiken.

• - Er komen in het voorjaar 7 nieuwe bomen en 9 groenvakken in de 
Jansstraat. De bewoners en de wijkraad hadden daarom gevraagd, dus we 
zijn er blij mee.

3. Notulen vergadering van 29 november 2023 

- Zijn op de website in te zien.  

http://www.wijkraadbinnenstadhaarlem.nl/
https://www.nieuwe-groenmarkt-haarlem.nl/


De aanwezigen gaan akkoord met de notulen.  

Nav 

Dhr Siereveld: Heeft Mw Zwart al een enquete uitgezet onder de bewoners mbt de 
overlast van de straatmuzikant op het Stationsplein? 

Nee, bewoners hebben nog niets vernomen. 

4. Update speerpunten wijkraad 

• Terrassen   

Er wordt geconstateerd dat de terrassen in de winter kleiner zijn.  

Tinka heeft een afspraak met hoofd handhaving terrassen en 
beleidsmedewerker openbare orde en veiligheid in februari 2024. Ze zal 
vragen naar het handhavingsplan.  

Als er een vergunning verleend is, kan dit niet teruggedraaid worden.  

Aktie Tinka.  

• Verkeer 

Menno Maas licht diverse dossiers toe mbt verkeer.  

- Stedelijke distributie 

In de jaren 2025/2026 gaan 29 gemeenten, waaronder Haarlem, een nul- 
emissiezone voor stadslogistiek invoeren. De Haarlemse gemeenteraad heeft 
daartoe al in 2021 het principebesluit genomen, tegelijk met het besluit een 
milieuzone voor vrachtwagens in te voeren per 2022. Het college bereidt een 
raadsvoorstel voor om het principebesluit te herbevestigen, en definitief te 
besluiten de milieuzone per 1 januari 2025 om te zetten in een nul-emissiezone 
voor vracht- en bestelwagens in het Centraal Stedelijk Gebied. 
In de nul-emissiezone mogen alleen uitstootvrije bestel- en vrachtauto’s rijden, 
met een aantal overgangsregelingen en ontheffingsmogelijkheden, zoals die voor 
niet-zakelijk gebruikte bestelwagens. Met de nul-emissiezone wordt de 
verkeersuitstoot uit stedelijke distributie verminderd, voor een gezondere 
luchtkwaliteit en een bijdrage aan de beperking van het klimaateffect. 

- Invoering 30 km 

Om de leefbaarheid en verkeersveiligheid te verbeteren is de afgelopen periode door de 
gemeenten Haarlem hard gewerkt aan een voorstel voor 30 km/u in Haarlem: 30 
kilometer per uur in de stad | Gemeente Haarlem. Platform Bus-kruit heeft hier in 
verschillende sessie inbreng voor geleverd. Zij zijn erg tevreden over het resultaat. 

https://haarlem.nl/30-kilometer-uur-de-stad
https://haarlem.nl/30-kilometer-uur-de-stad


Hiermee wordt een cruciale stap gezet om de leefbaarheid en verkeersveiligheid te 
vergroten.  

Het wegcategoriseringsplan kent een stevige analyse en goed onderbouwde conclusies. 
Het nationaal afwegingskader 30 km/u blijkt een goed objectief instrument te zijn om 
tot een nieuwe wegcategorisering te komen waarbij zowel leefbaarheid als 
bereikbaarheid kunnen worden gewogen. 

Men zal dit geleidelijk gaan invoeren. Dat betekent dat het invoeren van 30 km jaren 
kan gaan duren.  
In Amsterdam heeft men de invoering van 30 km van de een op de andere dag 
ingevoerd. Platform Buskruit ziet dit ook graag in Haarlem. Zij zullen dit ook neerleggen 
bij de politiek  
Men wil actie gaan voeren als de gemeenteraad kiest voor geleidelijke invoering.  

 HUB bij Schalkwijk voor R net lijnen.  

• De verwachting is dat het openbaar vervoergebruik de komende 20 jaar met 
ongeveer 50% toeneemt. Al die extra bussen passen niet meer in de 
binnenstad en het Stationsplein. 

• Onderzoek van provincie Noord-Holland en gemeente Haarlem wees de 
Schipholweg tussen de Buitenrustbruggen en de Europaweg aan als de meest 
geschikte locatie. Hier komen belangrijke busroutes samen vanuit en naar 
Schiphol, Amsterdam en Hoofddorp.   

• Het knooppunt krijgt een belangrijke regionale functie met snelle verbindingen 
naar Schiphol, Amsterdam en het centrum van Haarlem 

• De gekozen plek moet ervoor zorgen dat Haarlem ook met méér woningen, 
arbeidsplaatsen en voorzieningen goed bereikbaar blijft voor de stad en de 
regio 

• Het OV-knooppunt is een stedelijke plek waar je straks de stad in en uit kunt. 

De vervoersregio regelt het OV. De gemeente heeft de plicht om de buslijnen te 
faciliteren.  

Menno zal een stukje voor de website schrijven. 

Aktie Frank. 

- Visie op nachtcultuur 

In het coalitieprogramma wil men nachtcultuur stimuleren. Daarnaast staat in het 
Cultuurplan 2022-2028 dat een integrale visie op nachtcultuur nodig is waarin 
diversiteit, veiligheid en inclusiviteit geborgd zijn. Deze wens komt niet uit de lucht 



vallen. Sinds 2019 komt Nachtwacht Haarlem op voor de nacht en heeft de organisa- 
tie zich ingezet om nachtcultuur meer op de politieke agenda te krijgen. Ze 
constateerden dat de nachtcultuur in Haarlem onder druk staat en veel clubs en 
andere nachtlocaties verdwenen zijn in de afgelopen jaren. De stad heeft nog maar 
weinig rafel- randjes en plekken waar je nog verrast wordt en waar jongeren terecht 
kunnen. Dit komt onder andere doordat ruimte schaars en duur is, Haarlem geen 
traditionele studentenstad is, er veel aanbod in de omgeving (Amsterdam en strand) 
is, de regelgeving complex is en uitgaan in onze dichtbevolkte stad soms tot overlast 
leidt. Dit in combinatie met de gedwongen sluiting tijdens de coronapandemie, heeft 
ervoor gezorgd dat de Haarlemse nachtcultuur heeft moeten inleveren. Dit is 
overigens niet uniek en is een trend die we in heel Nederland zien. De urgentie is 
hoog om het tij te keren. De gemeente heeft de laatste jaren al ingezet op nieuwe 
oefenruimtes voor muzikanten (Slachthuis en Oerkap) en  heeft tijdelijk ruimte 
beschikbaar gesteld aan (nacht)evenementenlocatie Tenminste Houtbaar en is van 
start gegaan met de pilot vrije openingstijden. Dit moet leiden tot een bruisend 
nachtleven.  

De visie ligt nu ter inzage en men kan zienswijzes indienen tot 4 maart 2024. De visie 
is een voorstelling van de toekomst en een ideaalbeeld. Het fungeert als kompas. 
Bewoners zijn meer geïnteresseerd hoe men de visie handen en voeten gaat geven.  

- Transformatie wijkraad naar wijkplatform 

Op 21 december 2023 heeft de gemeenteraad de wijkraden opgeheven en heeft 
men gekozen voor wijkplatforms. 

Veel Haarlemmers zetten zich op verschillende manieren in of hebben ideeën voor 
hun buurt of wijk. De gemeente Haarlem wil al deze Haarlemmers ondersteunen om 
meer met elkaar in contact te komen. Het vormen van wijkplatforms maakt dat 
mogelijk. 

De gemeenteraad van Haarlem wil op verschillende manieren de democratie in 
Haarlem versterken en ze vinden een andere organisatievorm beter passen bij de 
huidige samenleving. 
Een wijkplatform is een netwerk van mensen die zich voor hun buurt of wijk willen 
inzetten. Er wordt daarbij samengewerkt met ondernemers en maatschappelijke 
organisaties die al actief zijn in de wijk en de wijk kennen. 
Met elkaar gaat men werken aan betere buurten en wijken door het vergroten van de 
betrokkenheid van bewoners bij hun straat, buurt of wijk. Iedereen die wil bijdragen 
en wil samenwerken is welkom. Voor korte of langere tijd of eenmalig. 
Wijkplatforms bepalen zelf voor welke thema’s en onderwerpen zij zich inzetten. En 
hoe zij zich organiseren. 
Marjan licht de organisatievorm toe. 
Er kan per wijk maar 1 wijkplatform zijn, waarbij een vaste kern kan zorgen voor 
verbinding tussen bewoners en organisaties in de wijk. Dit kernteam kan 
communiceren over ontwikkelingen in de wijk.  



Omdat wijken bestaan uit bewoners die verschillend denken en doen, kan een 
wijkplatform niet ‘namens de wijk’ spreken. Een wijkplatform kan wel helpen om de 
verschillende belangen in de wijk in beeld te brengen, meedenken over een 
passende aanpak van de participatie door de gemeente en de gemeente gevraagd 
en ongevraagd advies geven. 
Wijkraden hadden als kerntaak het opkomen voor de belangen van de bewoners van 
hun wijk. In de praktijk is het lastig om iedereen te bereiken en te betrekken.  
Het is voor wijkraadsleden ook moeilijk om (jonge) mensen te vinden die mee willen 
doen en aansluiting met de wijk krijgen. Het is daarom onduidelijk of er wordt 
opgekomen voor de belangen van alle wijkbewoners en hoeveel draagvlak er in de 
wijk is voor de standpunten van de wijkraad. Voor de coalitiepartijen waren dit 
redenen om tot verandering over te gaan en in te zetten op wijkplatforms met de 
verwachting dat wijkplatforms een breder publiek bereiken en meer gericht zijn op 
het ondersteunen van activiteiten die bewoners in een wijk organiseren. 

- Evenementen 

Start notitie evenementen is aangenomen in november 2023. 
Online kan men tot 9 februari een enquete  invullen. 
Op 7 maart 2024 volgt er een participatie bijeenkomst waar iedereen welkom is.  

- Ontwikkelingen Stationsplein 

 Er is veel overlast van bussen in het centrum. Bewoners willen niet meer bussen door 
het centrum. 
Er liggen nu twee varianten ter inzage. 
De Kruisstraat variant. Dit betekent dat de bussen door de Jansstraat en de Kruisstraat 
blijven rijden. 
De Jansstraat variant. Dit betekent dat alle bussen door de Jansstraat gaan rijden. Voor 
de bewoners in de Jansstraat is dit een enorme verkeersbelasting. 

In april  2024 zal de gemeenteraad hierover een besluit nemen. 

5. Bewoners aan het woord 

Dhr Wentink meldt dat in februari 2024  de verlichting op het Begijnhof wordt 
geïnstalleerd.  

Er is een nieuwe boom op het Begijnhof geplant.  

Dhr Kleinman meldt dat op de Raaks de vergroening is ingericht. Men heeft 
plantenvakken ingericht. Bewoners hadden geld gekregen en zijn tevreden met het 
resultaat.  



6. Rondvraag 

Niemand heeft iets voor de rondvraag.  

7. Sluiting van de vergadering 

De voorzitter sluit om 21:45 uur af en nodigt de aanwezigen uit voor hapje en een 
drankje.  


